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PROTOKÓŁ 0012.3.10.2019 
z posiedzenia Komisji Edukacji  
w dniu 29 sierpnia 2019 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:13.00-14.35 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie wziął udziału –  Radny Janusz 
Toborowicz – usprawiedliwiony. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Bezpieczna droga dziecka do szkoły 

4. Sprawy bieżące 

 Pismo Niepublicznej Specjalistycznej Poradni Centrum Logopedycznej, 
 Pismo Publicznej Specjalistycznej Poradni wczesnego wspomagania 

Rozwoju Dziecka w sprawie zbadania zgodności z prawem uchwały  Rady 
Miasta, 

 Pismo NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w sprawie 
projektu uchwały , 

 Pismo NSZZ „Solidarność „Pracowników Oświaty i Wychowania w sprawie 
podwyżek wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi w 
jastrzębskich placówkach oświatowych, 

 Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie podwyżek 
wynagrodzeń pracowników administracji i obsługi w jastrzębskich 
placówkach oświatowych, 

5. Wolne głosy i wnioski 
6. Zakończenie posiedzenia  

 

Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Edukacji – Jarosław Potępa. 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Komisja przyjęła porządek obrad. 

Ad. 3 

Bezpieczna droga dziecka do szkoły 
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Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawił informację dotyczącą bezpiecznej drogi 
dziecka do szkoły.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Jarosław Potępa 
 - Jak co roku przygotowane są tego typu uwagi i w miarę możliwości utrudnienia 
są usuwane lub modyfikowane.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Dodam, że jest wiele placówek  i Dyrektorów którzy  wskazują, że w obrębie 
placówki nie występują utrudnienia.  
 

Maria Pilarska 
 - Kontynuując kwestię bezpieczeństwa to na trasach gdzie są przejazdy 
autobusowe nie wykonuje się progów zwalniających. Mamy pismo KMP gdzie 
Komenda wnioskuje o pomalowanie pasów na ul. Komuny Paryskiej na kolor 
czerwony  tuż przy wjeździe do szkoły. Chodzi o przejście dla pieszych. Wg ustawy 
kolor czerwony jest zarezerwowany dla przejazdów rowerowych. Od  następnego 
roku tego koloru nie będziemy używać dla przejść dla pieszych. Ustawa zawsze 
mówiła, że przejście dla pieszych to są białe pasy.  
 
Wojciech Marcol 
 - Czy pasy na ul. Komuny Paryskiej będą poprawione? 
 
Maria Pilarska 
 - Nie. Dwa razy w roku jesteśmy zobowiązani do przeglądu oznakowania w całym 
miejsce. Sprawy, które budzą nasz niepokój zostaną zgłoszone do Jastrzębskiego 
Zakładu Komunalnego, który wykonuje oznakowanie na terenie miasta.  
 
Wojciech Marcol 
 - Chciałbym zgłosić problem braku przejścia ul. Ruptawskiej i ul. ks. Kowalczyka. 
Sytuacja trwa od dłuższego czasu. Były możliwości, aby przy okazji inwestycji – 
Żelazny szlak rowerowy utworzyć jakiś zjazd. Nie ma w tym miejscu bezpiecznego 
przejścia do szkoły. Ulica Rzeczna nie ma pobocza, chodników. Nie życzę nikomu 
z Państwa wysłania dzieci w taki sposób do szkoły. Chciałbym również poruszyć 
kwestię zmiany rozkładu jazdy autobusów. Rozkład jazdy autobusów w 
Moszczenicy został tak zmieniony, że dzieci nie zdążą do szkoły na godzinę 8.00.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Chciałam zapytać o parking obok DH „Kłos”. Zauważyłam, że dzieci skracają 
sobie drogę przez parking co jest bardzo niebezpieczne zwłaszcza gdy samochody 
cofają. Parking jest bardzo ciasny. Co możemy zrobić w tej sprawie? 
 

Komendant Straży Miejskiej przedstawił informację dotyczącą bezpiecznej drogi do 
szkoły. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Andrzej Pawłowski  
 - Dzieci z SP nr 17 i SP nr 1 będą dowożone do budynku szkoły przy  
ul. Kaszubskiej. Długo budynek był nieużytkowny. W ramach działań doraźnych 
prosiłbym o wzmożone kontrole na tym terenie.  
 
Przedstawiciel KMP 
 - Jeżeli chodzi o Policję to nasze działania są powiązane z działaniami SM.  
Od 1 września rozpoczynają się działania – Bezpieczna Droga do Szkoły. W połowie 
sierpnia Policjanci Ruchu Drogowego  dokonali lustracji oznakowania w mieście.  
Będziemy prowadzić działania polegające na zwiększonej ilości patroli w godzinach 
kiedy dzieci będą chodziły do szkoły. Będą prowadzone działania w stosunku do 
kierujących i pieszych. Będzie więcej posterunków kontroli prędkości, stanu 
trzeźwości. Będziemy zwracać uwagę na sposób przewożenia dzieci w fotelikach 
samochodowych. Z praktyki poprzednich lat zauważyliśmy , że dzieci przewożone 
są niezgodnie z przepisami. Będą przeprowadzane w szkołach zajęcia  
z bezpieczeństwa. Mamy przygotowane gadżety dla dzieci. Dla starszych uczniów 
będą przeprowadzone zajęcia profilaktyczne dot. bezpieczeństwa.  
 
 
Mieszaniec Miasta 
 - Proszę Państwa w lutym dowiedzieliśmy się, że most w Moszczenicy będzie 
zlikwidowany. Dzieci nie mają warunków, aby bezpiecznie dojść do szkoły. Zmienił 
się rozkład jazdy autobusów tak, że dzieci przy nowym rozkładzie na godzinę 8.00 
do szkoły nie zdążą. Został wyznaczony objazd ul. Okręgliki, która nie ma asfaltu. 
Droga jest wypłukana, samochody są zniszczone. Brakuje oświetlenia. Nie wiem 
jak Państwo będziecie odśnieżać ulicę Frysztacką i Ruptawską kiedy dwa 
samochody osobowe nie mogą się zmieścić. Wyjazd z ul. Okręgliki na ul. Piaskową 
to dziura i woda. Starsze osoby nie  mają jak się dostać do kościoła czy apteki. 
Czy Komisja Edukacji może wystosować wniosek do MZK o zmianę rozkładu jazdy? 
Czy można wpłynąć w jakiś sposób na przyspieszenie prac związanych z remontem 
mostu? Niewiele potrzeba, aby zrobić bezpieczne przejście. Z ul. Ruptawskiej do 
ul. Ks. Kowalczyka jest rozkopane przejście i nic się nie dzieje. Jak można odebrać 
ludziom dojazd i nie zabezpieczyć przejścia dla pieszych? Proszę zwrócić uwagę 
jak są namalowane przejścia dla pieszych na Moszczenicy? Czy nie można na 
wysokości sklepu „Lewiatan” namalować pasów, aby dzieci mogły przejść na stronę 
gdzie jest przystanek autobusowy w stronę Piasków? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Podobna sytuacja z dowożeniem i spóźnianiem się dzieci do szkoły była na 
Ruptawie. Są dwa rozwiązania – zmienić rozkład jazdy jeżeli się da lub jest 
możliwość przesunięcia godziny rozpoczęcia zajęć.  
 
Maria Pilarska 
 - Staraliśmy się od początku zrobić przejście przez tory. Po przeanalizowaniu 
wszystkich okoliczności stało się to  niemożliwe. Obsunął się grunt na wysokości 
wjazdu ul. Wyzwolenia z ul. Ruptawską. Termin wykonania robót na wiadukcie to 
listopad tego roku. W tej chwili zasypywany jest tunel, który jest dla rowerów. 
Niezależnie od budowy szlaku rowerowego obiekt i tak by musiał być zamknięty. 
Pod kątem przejścia dla dzieci bez zakończenia robót będę rozmawiać  
z wykonawcą.  
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Mieszkaniec Miasta 
 - Nadchodzi jesień (deszcze), a Państwo w dalszym ciągu nie macie propozycji 
na przejście dla pieszych.  
 
Pilarska Maria 
 - Uważam, że szybciej zakończy się remont mostu niż wykonanie przejścia przez 
wąwóz kolejowy.  
 
Mieszkaniec miasta 
 - Którędy mają dzieci chodzić do szkoły? 
 
Pilarska Maria 
 - Jest ulica Ruptawska.  
 
Mieszkaniec Miasta 
 - Nie można z ul. Wyzwolenia wejść na ul. Ruptawską  bo jest to teren budowy.  
 
Pilarska Maria 
 - Wiele wykonujemy inwestycji i wiem, że ten czas nie jest łatwy.  
 
Piotr Szereda 
 - Jak się planuje inwestycje to powinno się szukać rozwiązań przed rozpoczęciem 
inwestycji. Powinniśmy znaleźć rozwiązanie. Jeżeli chodzi o zmianę rozkładu jazdy 
autobusów to będziemy się temu przyglądać. Myślę, że będą składane wnioski  
w celu poprawienia rozkładu jazdy. Jest dyrektywa Unijna, która mówi o tym, aby 
przejścia dla pieszych były oświetlane z góry. Wiem, że są to koszty, ale może 
warto pomyśleć nad oświetleniem miejsc newralgicznych. Powinniśmy szukać 
dobrych rozwiązań.  
 
Jarosław Potępa 
  - Komisja w wolnych głosach i wnioskach złoży wniosek w sprawie zmiany 
rozkładu jazdy autobusu MZK.  
 
Ad. 4 
Sprawy bieżące 
 

 Pismo Niepublicznej Specjalistycznej Poradni Centrum Logopedycznej, 

Przewodniczący Komisji zapoznał członków Komisji z treścią pisma.  

Andrzej Pawłowski 
 - Organ II instancji czyli SKO wskazało Prezydentowi co należy zrobić. Prezydent  
Miasta przekazał SKO informację. Strona postępowania nie ma obowiązku ani 
potrzeby, aby przekazywać informację o sposobie załatwienia sprawy, którą Organ 
II instancji nałożył na Organ I instancji. Taka odpowiedź została Państwu udzielona 
poparta wyrokiem Sądu.  
 
Piotr Szereda 
 - Czy zostanie wydłużony termin składania sprawozdań w stosunku do Wydziału 
Edukacji? 
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Andrzej Pawłowski 
 - Każda placówka niepubliczna zgodnie z Uchwałą RM ma czas do 5 stycznia złożyć 
sprawozdanie. Wydział Edukacji ma czas do 20 stycznia. Sprawa będzie 
analizowana. Dziś nie odpowiem na pytanie.  

 
 Pismo Publicznej Specjalistycznej Poradni wczesnego wspomagania 

Rozwoju Dziecka w sprawie zbadania zgodności z prawem uchwały  Rady 
Miasta, 

Andrzej Pawłowski 
  - RIO wskazuje dokonanie analizy terminu składania sprawozdań. RIO nie 
stwierdziło nieważności uchwały.  
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 
 

 Pismo NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w sprawie 
projektu uchwały , 

Przewodniczący Komisji zapoznał członków Komisji z treścią pisma.  

Andrzej Pawłowski 
 - Podjęliśmy decyzję, aby nie  przedstawiać  tego projektu uchwały Radzie Miasta. 
Skutek finansowy związany z realizacją tego projektu uchwały w tej chwili 
przekracza nasze możliwości.  
 

 Pismo NSZZ „Solidarność „Pracowników Oświaty i Wychowania w sprawie 
podwyżek wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi w 
jastrzębskich placówkach oświatowych, 

Przewodniczący Komisji zapoznał członków Komisji z treścią pisma.  

Andrzej Pawłowski 
 - 19 sierpnia 2019 r. odbyło się spotkanie Pani Prezydent z przedstawicielami 
Związków Zawodowych. Pani Prezydent jednoznacznie powiedziała, że w tym roku 
podwyżki dla pracowników administracji  i obsługi zostały zaplanowane na ten rok.  
W tym roku innych podwyżek nie przewiduje się. Z uwagi na informację o płacy 
minimalnej od przyszłego roku miasto skupia się na wypełnieniu zadania 
związanego z minimalnym wynagrodzeniem.  
 
Piotr Szereda 
 - Zabezpieczymy minimalne wynagrodzenie natomiast pozostałym osobom 
zarobki będą się spłaszczać np. Specjalisty z Naczelnikiem? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Niestety może być taki skutek.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy wiadomo jaki skutek finansowy dla miasta będą miały podwyżki dla 
nauczycieli? 
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Andrzej Pawłowski 
 - Rocznie to jest ok 3.5 mln. zł.  

 
 Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie podwyżek 

wynagrodzeń pracowników administracji i obsługi w jastrzębskich 
placówkach oświatowych, 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
 
Proponowany wniosek Komisji  
 
Komisja wnioskuje o dostosowanie rozkładu jazdy autobusów do godzin zajęć 
szkolnych uczniów Szkoły Podstawowej nr 16. Dotyczy linii C14 oraz C12 w 
godzinach porannych oraz zakończeniu zajęć lekcyjnych.  
 
Wniosek został jednogłośnie przegłosowany.  

 
 

Ad. 6 
 
Zakończenie posiedzenia 
 

Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie.  

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji Edukacji  

Monika Dulewicz      Jarosław Potępa  

 

 

 

 


